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گروه سیاسی – محمدحسین یزدی: یک روز پس 
ازانتشــار فیلم هایی با عنوان »هک دوربین های مدار بسته 
زنــدان اوین«، با عذرخواهی رئیس ســازمان زندانها معلوم 
شــد که این فیلم ها واقعا از زندان اوین است؛ این در حالی 
بود که همزمان بــا عذرخواهی این مقام قضایی، فیلم های 
جدیدی در این باره منتشــر می شود و به نظر می رسد که 
ابعاد جدیدی از بدرفتاری در این زندان افشــا خواهد شد. 
تائید اصالت این فیلم ها و عذرخواهی درباره رفتارهایی که 
در این فیلم ها ثبت شده، از آن جهت قابل ستایش است که 
اولین گام در جهت رفع این رفتارهای غیرانسانی و برخورد 
جدی با عوامل خاطی باشــد. همچنیــن این موضوع از آن 
جهت ارزشمند است که آن را با موضوع »خطای انسانی« در 
سقوط هواپیمای مسافربری اوکراینی مقایسه کنیم که در 
روزهای اول واقعیت مشخص نبود و متاسفانه گاه اطلاعات 
نادرست به رسانه های داخلی داده می شد ولی بعد از سه روز 
واقعیت مشــخص شد. این امر منجر به تضعیف رسانه های 
داخلی در مقابل رســانه های خارجی، و همین طور کاهش 

اغتماد مردم به اخبار رسمی در این خصوص شد.   
اولیــن فیلم از زندان اوین  روز اول شــهریور در فضای 
مجازی منتشر شد و بلافاصله در شبکه های خارج از کشور 
بازنشر شد. در این فیلم ادعا شده بود که گروهی موسوم به 
»عدالت علــی )ع(« دوربین های زندان اوین را هک کرده و 
نام خود را روی مانیتورهای اتاق مانیتورینگ زندان پخش 
کرده اســت. در فیلم های اولیه در نماهای مختلفی با یک 
زندانی رفتاری خشونت آمیز می شــود. این موضوع البته با 
سکوت خبری رســانه های رسمی داخلی روبرو شد، چرا که 
درست یا نادرست بودن این فیلم ها مشخص نبود و مقامات 
قضایی نیز واکنشی در این خصوص نداشتند اما ت روز سه 
شنبه محمدمهدی حاج محمدی رییس سازمان زندان ها در 
توئتی به صراحت نوشت: »  درخصوص تصاویر زندان اوین؛ 
مســئولیت این رفتارهای غیرقابل قبول را پذیرفته و ضمن 
تعهد بــه تلاش بر عدم تکرار چنین وقایــع تلخ و برخورد 
جدی با عوامل خاطی؛ از خداوند متعال، رهبر عزیزمان، ملت 
بزرگوار و زندانبانان شریف که البته زحماتشان تحت تأثیر 

این خطاها، نادیده گرفته نخواهد شد، عذرخواهم.«
همزمــان با این اظهار نظر صریــح و قابل تقدیر رئیس 
ســازمان زندانها، معاون اول قوه قضاییــه درباره ویدئوهای 
منتشر شــده از دوربین های مداربسته امنیتی زندان اوین 
گفت: این موضوع در حال بررسی است و هنوز قضیه خیلی 

روشن نیست فکر می کنم تا فردا اطلاع رسانی شود.
پایگاه خبری امتداد در واکنش به هک شدن دوربین های 

زندان اوین نوشــت: آیا آرشیو کامل فایل های ذخیره شده 
دوربین ها به دســت هکرها افتاده اســت؟ یــا این که فقط 
لحظاتی که هک صورت گرفته، فیلم آن ضبط شده است؟ 
و این کــه چه مدت زمانــی هکرها بــه دوربین های زندان 
دسترســی داشته اند؟ سوالی که به نظر می رسد پاسخ به آن 

می تواند حجم اطلاعات سرقت رفته را مشخص کند.
سایت خبری مدارا نیز در گزارشی در این باره هشدار داد: 
نه فقط انتشــار این تصاویر، بلکه هک شدن این دوربین ها 
مشــکل بزرگی را برای نهادها فراهم کــرده و خواهد کرد. 
احتمالاً به زودی شاهد شناسایی برخی افراد از روی تصاویر 
چهره های آن ها خواهیم بود که هکرها شناسایی شان کرده 
و مشخصاتشان را در شبکه های اجتماعی منتشر می کنند. 
حتی اگر تصاویر آن ها در شــبکه های اجتماعی هم منتشر 
نشود، این تصاویر برای سرویس های خارجی بسیار با ارزش 

خواهد بود.
از طرفی بسیاری در فضای مجازی این پرسش را مطرح 
کردند که آیا هک شدن دوربین های زندان اوین در راستای 
حملات ســابق به تأسیسات هســته ای و نظامی ایران بوده 
است؟ مدتی قبل بروز برخی مشکلات در تأسیسات نظنز و 
دستبرد به اسناد هسته ای ایران حواشی زیادی را ایجاد کرد. 
حالا باید در روزهای آینده منتظر واکنش های بیشتر به هک 

شدن دوربین های زندان اوین بود.
ســایت عصر ایران نیز در مطلبی در خصوص این فیلم 
ها نوشت: داستان ســه وجه دارد:  یکی بدرفتاری با برخی 

زندانیان است درمحیطی کاملا کنترل شده و احتمالا با این 
تصور که دور از نظارت اند یا مجاز به انجام، صورت پذیرفته 
چنان که در ویدیوهای لو رفته مشهود است. وجه دوم این 
که چگونه به این سامانۀ نظارتی دست یافته و در آن رخنه 
یا نفوذ و اصطلاحــا آن را هک کرده اند و به زبان دیگر این 
تصاویر چگونه لو رفته و به آنها دســت رسی یافته  اند و آیا 
همین مقدار اســت یا باز هم هســت و منتشر کنندگان از 
درون ســازمان   دســت یافته اند یا از بیرون رخنه شده و 
سومی که موضوع این نوشته است همین واکنش آقای حاج 

محمدی رییس سازمان زندان هاست.
در ادامه این مطلــب درباره اهمیت و ارزش عذرخواهی 
رئیس ســازمان زندانها آمده است: در آن از »تکذیب« های 
کلیشه ای خبری نیست یا مثلا گفته شود »فیلم ها تقطیع 
شده و بخشی واقعی و قسمتی جعلی است« و »باید بررسی 
شــود« یا »هیأت و کمیته ای را مأمور رسیدگی می کنیم« 
تا موضوع به گذر زمان وفراموشــی سپرده یا احتمالا امکان 
نوشــتن سناریوی مناسب فراهم شــود یا بگویند دشمنان 
انقلاب و اســلام و نظام بدانند از انتشار این تصاویر طرفی 
نخواهند بســت و با عوامل نفوذ با جدیت برخورد می کنیم 
یــا مثلا بگویند از این اتفاقــات در تمام زندان های دنیا رخ 
می دهد و مگر در زندان های آمریکا شاهد برخی رفتارهای 

خشونت بار نبودیم و موارد دیگر از این دست. 
از سوی دیگر یک کارشناس مسائل حقوقی درباره انتشار 
تصاویری از زندان اوین گفت: انتشار اینگونه تصاویر نشانگر 

کاســتی ها و خلاءهای نظارتی و اقدامات عملی در سازمان 
زندان ها است.

عباس تدین در گفت وگو با ایســنا، درباره تصاویری که 
از زندان اوین پخش شــده و  عذرخواهی رییس ســازمان 
زندان ها گفت: اگر دسترسی به تصاویر زندان اوین از طریق 
شــیوه های غیر قانونی صورت پذیرفته باشد، تحصیل این 
تصاویر و انتشار آنها می تواند از مصادیق بزه های مذکور در 
قانون جرایم رایانه ای باشــد اما جــدا از این موضوع، عدم 
شــفافیت و عدم نظارت کافی بر بازداشتگاه ها و زندان ها 
علی رغم مطالبه داخلی و بین المللی در این خصوص قطعا 
باعث واکنش و اقدام در این مورد می گردد. به نظر می رسد 
انتشــار اینگونه تصاویر نشانگر کاستی ها و خلاهای نظارتی 
و اقدامات عملی در ســازمان زندان ها است. هر نهادی که 
خود را رها و فارغ از نظارت و ارزیابی احساس کند چه بسا 

ناخواسته از مسیر درست فاصله بگیرد.
این وکیل دادگســتری تاکید کرد: این واقعیت که گاه  
بازداشــتگاه ها و زندان های ما از اســتانداردها  و اصول بین 
المللی مربوط به مکان های نگهداری و نحوه رفتار با متهمان 
و محکومان فاصله گرفته اند، قابل انکار نیســت اما تلاش 
در تطابــق با این معیارها و اصلاح گام به گام و رو به بهبود 

شرایط زندان ها نیز نباید از نظر پنهان بماند.
این حقوقدان ادامه داد: متاسفانه ما بارها شاهد بوده ایم 
عوامل نهادهای مختلفی مانند شهرداری با مردم بدرفتاری 
داشــته اند و صرفــا پس از انعکاس موضوع در رســانه ها، 
مسئولین مربوطه شروع به توجیه موضوع و بعضا عذرخواهی 
کرده اند ولی از عدم تکرار وقایع و پیشگیری از آنها خبری 

نبوده است.
تدین تاکید کرد: در موضوع انتشــار تصاویر زندان اوین، 
اولین ســوالی، که مطرح می شود این است که آیا این نحوه 
برخورد با زندانیان مســبوق به ســابقه نبوده است؟ آیا این 
برخوردها تازه انجام پذیرفته و تصاویر آن منتشر شده است؟ 
اگر از ابتدا با اینگونه ســوء رفتارها برخورد شــده بود الان 

شاهد این وضعیت نبودیم.
وی در پایــان با بیان اینکه جامعه دیگر عذرخواهی های 
نمادین را نمی پذیرد و برخورد عملی با خاطیان و پیشگیری 
از وقوع چنین حوادثی را خواســتار است، گفت:  شاید یکی 
از مهمترین راه های پیشگیری از اینگونه وقایع در زندان ها 
و بازداشــتگاه ها حداقل اجازه نظارت واقعی بر این امکان از 
طریق نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی یا از طریق 
ســازمان های مردم نهادی است که در خصوص، حمایت از 

محرومان از آزادی باید تشکیل گردند.

آیا آرشیو کامل فایل های ذخیره شده دوربین ها به دست هکرها افتاده است؟

عذرخواهی رئیس سازمان زندان ها همزمان با انتشار تصاویر جدید از زندان اوین 

گروه سیاسی – خاطره میرزا: در چهارمین 
روز بررســی صلاحیت وزیران پیشــنهادی در 
مجلس، بررســی صلاحیت محمــد علی زلفی 
گل به عنوان وزیر پیشــنهادی علوم، تحقیقات 
و فنــاوری، محمد مهدی اســماعیلی به عنوان 
وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی، احمد 
وحیدی به عنوان وزیر پیشــنهادی کشور، سید 
عــزت الله ضرغامی به عنوان وزیر پیشــنهادی 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، جواد 
اوجی به عنوان وزیر پیشــنهادی نفت، علی اکبر 
محرابیان به عنوان وزیر پیشــنهادی نیرو و سید 
حمید سجادی به عنوان وزیر پیشنهادی ورزش 
و جوانان در دســتور کار نمایندگان مجلس قرار 
گرفــت و علاوه بر نماینــدگان مخالف و موافق، 
وزیران پیشنهادی نیز به معرفی برنامه های خود 

پرداختند.
به این ترتیب به نظر می رسد که روز چهارشنبه 
رای گیری در خصوص کابینه انجام شــود و در 
راســتای این موضوع بود که ســخنگوی هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی خبر داد که با توجه 
به این که طبق آیین نامه رئیس جمهور می تواند 
از مجموع زمان های باقی مانده از دفاعیات وزرای 
پیشنهادی استفاده کند، رئیس جمهور احتمالا 
چهارشنبه در مجلس شورای اسلامی حضور پیدا 

می کند تا از وزرای پیشنهادی خود دفاع نماید.
قالیباف در جلســات خصوصی به نمایندگان 

خط می دهد
محمود احمدی بی غش در جلسه علنی نوبت 
صبح در تذکری شفاهی گفت: ما نباید نماینده و 
نماینده تر داشته باشیم تا رویه مجلس و رئیس 
مجلس گذشته تکرار شود. سید ابراهیم رئیسی 
تعــدادی از افراد که مورد وثوقش بوده را معرفی 
کرده اســت. دو حالت بیشتر ندارد یا با استدلال 

آنها را رد می کنیم و یا آنها را تایید می کنیم.
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس مدعی شــد: محمدباقر قالیباف 
جلســاتی را منعقــد می کند و از بعضــی افراد 
می خواهد که بعضــی رای بیاورند و بعضی رای 
نیاورند. همه ما می توانیم مخالف یا موافق باشیم. 
این چه رویه ای است، اگر نمی خواهید نظرتان را 
صریح اعلام کنید، جلسه غیر علنی تشکیل دهید 
و اســتدلال کنید و بگویید به این چند نفر رای 

ندهید یا برعکس.
نماینده مردم شازند در مجلس گفت: ما باید با 
مردم صحبت کنیم. اینکه عده ای گلچین شوند، 
به آنها خط دهی شود که فلانی یا بهمانی بیفتد و 
یا فلانی رای اعتماد بگیرد روا نیست. همه نماینده 
ها اهل فهم هستند. لطفا این موضوع را مدیریت 

کنید.
سخنان محمود احمدی بی غش اعتراض چند 
نماینده، مخصوصا احمد امیرآبادی فراهانی را در 
بر داشت و باعث پاســخ علی نیکزاد که ریاست 

جلسه را بر عهده داشت شد.
نیکزاد گفت: ما از جلساتی که می فرمایید خبر 
نداریم. هیچ کســی نمی تواند در نظر نمایندگان 
تاثیر بگذارد. ممکن است نمایندگان به بسیاری از 
جلسات دعوت شوند اما نمایندگان فکر می کنند 

و هر کس رای خودش را دارد.
مگر نمایندگان

 عروسک  خیمه شب بازی هستند
نماینده قم در پاســخ به ادعــای خط دهی 
به نمایندگان بــرای دادن رای اعتماد به وزرای 
پیشــنهادی گفــت: مگر نمایندگان عروســک 
خیمه شب بازی هستند که هر کسی هر چیزی 
را بیان کرد گوش کنند، این توهین به نمایندگان 

است.

احمد امیرآبادی فراهانی در جلسه علنی نوبت 
عصر دیروز در تذکری با استناد به ۷۵ آیین نامه 
به ادعای احمدی بیغش نماینده شازند پاسخ داد. 
احمدی بیغش در جلســه صبح مجلس شورای 
اسلامی گفت که آقای قالیباف با برگزاری جلساتی 
از بعضی افراد می خواهد که بعضی رای بیاورند و 
بعضی رای نیاورند، این که عده ای گلچین شده و 

به آنها خط دهی شود، روا نیست.  
امیرابادی فراهانی در توضیح تذکر خود اظهار 
کرد: نمایندگان در حال بررسی صلاحیت وزرای 
پیشنهادی هستند، همکاران حق دارند براساس 
قسم یاد شــده و حجت شرعی شان نظرات شان 
را نســبت به وزرای پیشنهادی اعلام کنند. پس 
این بی انصافی است که نسبت سوئی به رئیس یا 
نمایندگان داده شود که طراحی صورت گرفته تا 

یک یا چند وزیر رای نیاورند.
وی اضافه کرد: جلســات زیادی بعد از پایان 
جلسات رسمی مجلس شــورای اسلامی حتی تا 
پاسی از شب برگزار می شــود که نمایندگان به 
دنبال رسیدن به حجت شرعی خود هستند، پس 
این که کسی بگوید رئیس قوه طراحی می کند تا 
دو، سه، چهار وزیر بیفتند، مصداق اختلاف افکنی 

بین دو قوه است و درست نیست.
این نماینده مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
دود اختلاف افکنــی بین دو قوه به چشــم مردم 
می رود و به معنای آدرس غلط است، تمام تلاش 
مجلس این است که هرچه سریع تر رای اعتماد به 
وزرا داده شود، البته این کار ضمن انجام بررسی 
دقیق و رســیدن به حجت شرعی صورت گیرد. 

مردم گرفتاری و مشکلات زیادی دارند.
وی اضافه کــرد: مگر نمایندگان عروســک 
خیمه شب بازی هستند که هر چیزی گفته شود 
را گوش کنند، این چه حرفی است. این صحبت 

توهین به نمایندگان است.
امیرآبادی با اشــاره به جلسه رئیس مجلس 
شورای اســلامی با روسای کمیســیون ها گفت: 
دوشنبه هر هفته رئیس مجلس با انجام ابتکاری 
جلســاتی را برگزار می کند، فراکســیون ها هم 
جلســاتی دارند کــه از رئیس مجلــس دعوت 
می شــود. این که امروز من از آقای قالیباف دفاع 
می کنم به معنای دفاع از شخص او نیست که از 
جایگاه رئیس مجلس دفاع می کنم، اگر این پیام 
به دولت برسد که رئیس مجلس در حال طراحی 
درباره رای اعتماد است، اختلاف بین دو قوه ایجاد 
شــده و در نهایت اجحاف در حق مردم است. ما 

این موضوع را محکوم می کنیم.
وی اظهــار کــرد: تریبون مجلس شــورای 
اســلامی امانت در دســت ماســت، پس برای 
تحکیم نظام صحبت هایی در راســتای وحدت 
قوا مطرح کنید نه این که اختلاف افکنی شــود. 
من پیش از این در موردی دیگر قصد بیان تذکر 
ماده ۷۵ نســبت به آقای احمدی بیغش داشتم 
که درخواســت کردند که صحبت نکنم و قبول 
کــردم، اما آقای احمدی بیغش بداند که باید در 
صحبت هایش مسائل امنیتی ملی را در نظر بگیرد. 
دو سه بار در مجلس شورای اسلامی صحبت هایی 
را بیان کرد که نمایندگان را آزرده خاطر نمود. به 
عنوان برادر کوچک شما یادآوری می کنم که در 
پشت تریبون جلسه مسائل امنیت ملی، وحدت و 

انسجام را در نظر بگیریم.
زلفی گل: مشی و منش شهید چمران و 
شهید سلیمانی الگوی مدیریتی بنده است

بــه گــزارش ایســنا محمدعلــی زلفی گل 
وزیر پیشــنهادی علوم تحقیقــات و فناوری در 
جریان جلســه علنی نوبت عصر ا مجلس ضمن 
تشــریح برنامه های خود جهت تصــدی وزارت 

علوم تحقیقات و فناوری گفت: به عنوان ســرباز 
علمی نظام مقدس جمهوری اسلامی الگوی خودم 
را شهید چمران، شهید سلیمانی و شهدای هسته 
ای کشــور می دانم چرا که این عزیزان عاقبت به 
خیر شدند. چون مســیر آنها در راستای اهدف 
نظام بود. این بزرگان مردمی بودند همه را خودی 
می پنداشتند مردمی را از هر قشری با هر فرهنگ 
و زبانی دوست داشــتند و خادم مردم بودند در 
مراسم تشییع سردار سلیمانی بیش از ۳۰ میلیون 
نفر حضور یافتند و دلیل این حضور پر رنگ این 
بود که ایشــان همه مردم را دوســت داشتند و 
خادم همه بودند نهایت تلاشم را می کنم تا مشی 
و منش شهید چمران و سردار سلیمانی را الگوی 

خودم در هر مسئولیتی قرار دهم. 
وی افزود: بخــش اول برنامه بنده مربوط به 
دانشــگاه و ارتباطِ آن با آرمانهای جامعه اســت. 
این دانشگاه است که باعث تحقق آرمان های یک 
جامعه می شود چرا که تحقق آرمان های جامعه 
بدون علم و دانش مقدور نیست به همین دلیل 

دانشگاه ها مورد توجه ویژه هستند.
وی در ادامه خاطرنشــان کــرد: برای اینکه 
دانشــگاه ها بتوانند آرمان های یــک جامعه را 
محقق کنند باید براساس اسناد بالادستی، سند 
چشم انداز، بیانیه گام دوم رهبری و سند دانشگاه 
اسلامی گام بردارند. مجلس شورای اسلامی با ارائه 
قانون هیات های امنای دانشگاه ها خدمت بینظیر 
به دانشــگاه ها کرده است و باید از این اعتماد به 
بهترین نحو اســتفاده شود. بنده قول می دهم از 
پتانسیلهای هیات های علمی دانشگاه ها بیشترین 
استفاده کنم و در کنار ظرفیت قانونگذاری از بعد 
نظارتی هیات امنا استفاده کنم علم نور و شفافیت 

است.
وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری در 
ادامه با بیان اینکه از پتانســیل هیئت های امنا 
بیشتر استفاده خواهیم کرد گفت: در حال حاضر 
تراز ظرفیت قانونگذاری هیئت های امنا استفاده 
می شود که بعد نظارتی آنها را هم فعال خواهیم 

کرد.
وی در رابطه با این که چگونه دانشــگاه را از 
پلشتی و نادرستی دور کنیم گفت: باید شفافیت 
را در وزارت علوم توســعه دهیم چون با توسعه 
شــفافیت از پلشتی ها پیشگیری خواهد شد. به 
جای اینکه فرهنگ مچ گیری را توسعه دهیم باید 

فرهنگ پیشگیری و شفافیت را دنبال کنیم.
زلفــی گل گفت: از جمله کارهای دیگر برای 
تحقق اهداف بلند وزارت علوم تعامل و هم افزایی 
با مجلس شــورای اسلامی و شورای عالی انقلاب 
فرهنگی و اســتفاده از ظرفیت آنها اســت. اگر 
وزیری تعامل مناسبی با شما داشته باشد می تواند 
از ظرفیت آنها برای ارتباط دانشگاه و وضعیت و 
مرجعیت علمی و دیپلماسی علمی نهایت استفاده 

را ببرد.
وزیر پیشنهادی علوم در رابطه با بخش آموزش 
گفت: مشکل موجود در جامعه عدم توزیع متوازن 
استعدادها در رشته های مختلف تحصیلی است و 
در حال حاضر استعدادها به طور متناسب توزیع 
نمی شــود که در آینده مشکل ایجاد می کند. در 
رشته های علوم انسانی تقاضا کم شده در صورتی 
که پایه و اســاس علم رشته های علوم انسانی و 
پایه اســت که این بخش سیاست های فرابخشی 
لازم دارد که با تعامل و کمک بخش های آموزشی 
و تحقیقــات وزارت بهداشــت و وزارت علوم و... 
باید چاره ای اندیشــید چــون این بخش نیاز به 

عزمی فرابخشی دارد.
وی گفت: از جمله مشکلات دیگر آموزشی به 
روز نبودن سرفصل ها و نادیده گرفتن توانایی ها 

اســت که باید به روز رسانی شود. همچنین باید 
آموزش های مهارتی را جــدی بگیریم و در این 
راستا دانشــگاه های علمی- کاربردی مورد توجه 
ویژه ما خواهد بود که باید در کل کشــور آنها را 

توسعه داد.
وی افزود: جزء برنامه های من اســت که برای 
موسسه پژوهش و آموزش عالی تعریف جدیدی 
تهیه کنــم. باید بدانیم که دانش آموخته های ما 
بعد از اتمام تحصیلاتشــان کجا شاغل هستند. 

وزارت علوم باید سرلوحه باشد.
زلفی گل یادآور شــد: یکی از مشکلات دیگر 
در آموزش عالی توجه ناشایست به تحقیقات بین 
رشته ای اســت که باید سیاست گذاری خاصی 

انجام گیرد و حتماً در دستور کار ما قرار دارد.
زلفــی گل با اشــاره به اینکــه بخش بعدی 
سیاســت گذاری پژوهشی اســت، گفت: یکی از 
سوالات نمایندگان مخالف هم این بود که نقش 
دانشگاه های ما در جامعه اسلامی کمرنگ است. 
بنابراین از پتانسیل جهان اسلام استفاده خواهیم 

کرد.
وی افزود: ما برای رشــته ها ماموریت عام و 
خاص تعریف نکرده ایم و ســعی می کنیم برای 
آنها مأموریــت عام و خاص تعریــف کنیم تا از 
لحاظ علمی و دانش در دنیا همچون خورشیدی 

بدرخشیم.
زلفــی گل در رابطه با برنامه هایش در بخش 
فنــاوری گفت: خوشــبختانه پارک های علمی و 
فناوری توسعه خوبی داشته اند اما نهایت تلاشمان 
را داریم که در برنامه هفتم توسعه کشور خلأهای 
قانونی موجود برای توســعه آنها را اصلاح کنیم 
و امکان حفظ و حمایــت ویژه از بخش فناوری 
و دانش پایه ایجاد شــود. یکی از مشــکلاتی که 
الان در زمینــه فن آوری وجود دارد این اســت 
که معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری باید 

شرکتهای دانش بنیان را تایید کند.
وزیر پیشنهادی علوم بیان کرد: ما باید دنبال 
نوآوری باز باشیم که در دستور کار ما خواهد بود. 
وی در رابطــه با برنامه هــا برای بخش فرهنگی 
گفت: واقعیت این است که علم و فناوری جدید 
با خــود فرهنــگ جدیدی ایجــاد می کند چه 
بخواهیم و چه نخواهیم فضاهای مجازی فرهنگ 
خاص خود را به همراه خواهد داشت. اگر در پی 
پویش، پالایش و پیرایش فرهنگی هســتیم باید 
بر روی علم و فناوری سرمایه گذاری کنیم و اگر 
می خواهیم فناوری کشــورهای مسلمان، ایران 
را الگــوی خود قرار دهند بایــد دانش و فناوری 
را توســعه دهیم و همچنین باید از انجمن های 

فرهنگی نهایت استفاده را کنیم.
عرصه فرهنگ عرصه ولنگاری

 و سهل اندیشی نیست
وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی محمد 

مهدی اسماعیلی در جلسه علنی عصر سه شنبه 
در مقام دفاع از برنامه های خود در وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: بعضی ها دوست 
دارند دولت در عرصه فرهنگ یک موجود ناتوان، 
بی اراده و صرفا ناظر بی طرف و منفعل باشد. این 
رویکرد را قبــول نداریم. عرصه فرهنگ در نظام 
اســلامی عرصه ولنگاری و سهل اندیشی نیست. 
البته اینکه وزارت ارشــاد کارهای موسســات و 
انجمن هــا و صنوف فرهنگی می توانند بر عهده 
بگیرند تا تصدی کند، قبول نداریم. ما می توانیم 
انجمن های علمی استفاده  از ظرفیت های بزرگ 
کنیم. امروز کشور ما از دانشمندان در حوزه های 
مختلف آکنده است. وزارت فرهنگ نمی خواهد 
تصدی گری کند بلکــه می خواهد انجمن ها را 

بکار گیرد.
اسماعیلی در بیان چالش های حوزه فرهنگ 
و هنر گفت: مشــکلات معیشــتی بخش قابل 
توجهی از اصحاب هنر را به خود مشغول کرده، 
شــیوع کرونا بلای همه گیر بوده اما بیشــتر به 
حــوزه اصحاب فرهنــگ و هنر رســیده، امروز 
تعطیلی سینماها، سالن های نمایش، کنسرت ها، 
کتابفروشی و مشاغل فرهنگی را مشاهده کردیم 
که ضربه های ســختی به حوزه فرهنگ کشــور 
وارد کرد. دولت مردمی در اولین اقدامش به رفع 

مشکلات آنها کمک می کند.
اســماعیلی ادامه داد: فقدان نظارت بر گرانی 
افسارگســیخته باعث کاهش قدرت خرید شده 
است، در کاهش قدرت خرید هم اولین چیزی که 
حذف می شود محصولات فرهنگی می باشد که در 
دولت سیزدهم برای آن چاره اندیشی کرده ایم، 
مسئله دیگر موضوع توزیع غیرقانونی محصولات 
فرهنگی است، ناشــر و تولیدکننده محصولات 
هنری و فرهنگی تــلاش می کنند برای مثال تا 
کتابی به خوبی فروش می رسد اما بدون توجه به 
حق ناشر یا نویسنده کتاب به صورت غیر قانونی  

توزیع می شود که نیازمند توجه می باشد.
اســماعیلی در بخــش دیگر بیــان کرد: ۹۰ 
درصد کاغذ و جوهر، دستگاه های تکثیر وارداتی 
اســت، حوزه های دانش بنیان و صنعت ما توان 
ســرمایه گزاری در این حوزه نــدارد؟ اگر اینکار 
انجام شود اقدامات مطلوبی انجام  می شود، سال 
هاست که در مرکز اسناد انقلاب اسلامی وظیفه 
نشر کتاب های فرهنگی و  دینی را برعهده دارم 
و شــاهد هســتم که تیراژها متاسفانه به۵۰۰ یا 
۲۰۰ رسیده اســت. وی  در پایان اضافه کرد: در 
این جایگاه به عنوان وزیر پیشــنهادی فرهنگ و 
ارشاد تلاش خواهم کرد تا بیانیه گام دوم انقلاب 
را به عنوان منشــوری برای آگاهی ملت ایران و 
راهبردی برای نهادینه سازی انقلاب و نقشه راه 
فرهنگی کشور برای تحقق آرمان های اسلامی در 

صدر برنامه ریزی ها قرار دهم.

در جلسه دیروز مجلس درباره بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی صورت گرفت

اعتراض به خط دهی رئیس مجلس به نمایندگان در جلسات خصوصی 
مگر نمایندگان عروسک خیمه شب بازی هستند که هر کسی هر چیزی را بیان کرد گوش کنند!

فرمانده مرزبانی جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد
تأمین امنیت پایدار مرزها با هوشیاری کامل

فرمانده مرزبانی جمهوری اسلامی ایران گفت: تأمین امنیت پایدار مرزهای کشورمان 
با هوشیاری کامل مرزداران و مرزنشینان در اولویت قرار گرفته است.

سردار احمدعلی گودرزی با حضور در مناطق مرزی شمال استان اردبیل و بازدید 
از مرکز آموزش شهید مدنی اصلاندوز اظهار کرد: ما در مرزهای جمهوری اسلامی ایران 
سعی و تلاشمان بر تقویت تجهیزات و امکانات مدرن در پاسبانی از مرزهاست و قطعا 

به کوچکترین تعرض و یا تهدید پاسخی کوبنده خواهیم داد.
وی امنیت پایدار مرزها را از شرق تا غرب و شمال تا جنوب یادآور شد و تصریح کرد: 
امن ترین مرزها را در مناطق شمالی و شمالغرب به ویژه مرز استان اردبیل با جمهوری 
آذربایجان شاهد هستیم که مرزنشینان در کنار مرزبانان با امنیت روانی سعی می کنند 

تا به تقویت نظام امنیتی و آرامش حاصل از آن در منطقه کمک کنند.
فرمانده مرزبانی جمهوری اسلامی ایران به مناقشات 44 روزه جمهوری  آذربایجان 
با ارمنستان اشاره کرد و گفت:  در این ایام مرزهای کشورمان آرام ترین مرزها بود و به 
کشورهای همسایه گوشزد کردیم که کوچکترین تعرض به مرزها را نمی پذیریم و از 

همین رو کمترین تنش را در این مناطق به ویژه اصلاندوز شاهد بودیم.
گودرزی افزود: در حال حاضر مراکز آموزشی و مرزبانی های کشورمان به مدرن ترین 
و مجهزترین امکانات مرزداری آراسته شده اند و یقینا با هوشیاری کامل سعی می کنند 

تا امنیت و آرامش مناطق مرزی را برقرار کنند.
وی آموزش را لازمه تقویت نظام مرزبانی توصیف کرد و ادامه داد: در مراکز آموزشی 
نظیر شهید مدنی با انضباط و نظم خاص نیروها آموزش داده می شوند تا از توانمندی 

آنها در عرصه های مختلف برای تأمین امنیت پایدار استفاده شود.
گودرزی در بخش دیگری از ســخنان خود خاطر نشان کرد: ما در همه مناطق 
مرزی سعی می کنیم تا به اندازه کافی نیروی مرزبانی را که آموزش دیده و مجهز به 
امکانات مدرن هستند، اضافه کنیم و قطعا در استان اردبیل نیز همین روند پیگیری 

می شود.
فرمانده مرزبانی جمهوری اســلامی ایران اضافه کــرد: در کنار برنامه های آموزش 
نظامی، فعالیت های فرهنگی و معنوی نیز در این مراکز و همچنین پاسگاه های مرزی 

مورد توجه قرار گرفته و سعی بر تقویت روحیه ارزشی و معنوی نیروهاست.

بازداشت دو مدیر در استان فارس با اتهامات مالی
دو تن از مدیران کل مجموعه اجرایی استان فارس با اتهامات مالی و به دستور مقام 

قضایی بازداشت شدند.
به گزارش قوه قضاییه، حجت الاسلام و المسلمین سید کاظم موسوی رئیس کل 
دادگستری استان فارس بیان کرد: دو تن از مدیران کل مجموعه اجرایی استان فارس 

با اتهامات مالی و به دستور مقام قضایی بازداشت شدند.
رئیس کل دادگستری استان فارس با اعلام این خبر گفت: مدیران دستگیر شده در 

راستای مبارزه با فساد و با هوشیاری سربازان گمنام امام زمان )عج( بازداشت شدند.
موسوی با بیان اینکه مدیران بازداشت شده در حوزه اشتغال و سرمایه گذاری دارای 
مسئولیت بودند گفت: طبق مستندات ارائه شده توسط ضابطین، متهمین در راستای 
وظایف شغلی خود و انجام امور حمایتی و پیمانکاری اقدام به اخذ مبالغ میلیونی در 

قالب رشوه نموده اند.
وی تصریح کرد: متهمین هم اکنون با قرار مناســب قضایی در راســتای تکمیل 

تحقیقات در بازداشت به سر می برند.

تخریب ۳۰ ویلا و ۲۵ استخر هزار میلیاردی
 در لواسان البرز

دادســتان عمومی و انقلاب چهارباغ با اعلام آزادسازی ۲۳۰ هکتار از اراضی تغییر 
کاربــری یافته این حوزه قضایی گفت که ارزش ایــن اراضی بیش از  ۶ هزار میلیارد 

تومان است.
شاپور صفری در تشریح اقدامات انجام شده در این حوزه قضایی برای مقابله با تغییر 
کاربری های غیرمجاز بیان کرد: یکی از برنامه های محوری انجام شــده در چهارباغ در 
راستای اجرای مصوبات »قرارگاه قرارگاه صیانت از بیت المال و مقابله با تغییر کاربری 
اراضی اســتان البرز«، رصد دقیق کاربری ها و دستورات قضایی فوری برای مقابله با 

تغییرات غیرمجاز کاربری است.
به گزارش ایسنا، وی اضافه کرد: در این راستا ۲۱۰ هکتار از اراضی تغییر کاربری 
در روستای »رمنده« این شهرستان در راستای اجرای تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون مقابله 

با تغییر کاربری ها و باغ ها آزادسازی شد.
دادســتان عمومی و انقلاب چهارباغ با بیان اینکه ارزش اراضی آزادسازی شده در 
»رمنده« بیش از پنج هزار میلیارد تومان بوده متذکر شد: در این عملیات ۱۵۰ مورد 
دیوارکشی، پنج مورد بنای در حال ساخت، پنج مورد آلاچیق، پنج مورد استخر، پنج 
مورد محوطه ســازی و ۱۰۰مورد دپوی مصالح قلع و قمع و ۲۱۰ هکتار به وضعیت 

سابق اعاده شد.
صفری همچنین با اعلام آزدسازی ۲۰ هکتار دیگر در بخش مرکزی چهارباغ گفت: 
در اقدام دیگر نیز 4۰مورد چاردیواری، ۲۵ مورد بنای نیمه ســاز، ۲۰مورد استخر که 

مجموعا دارای ارزش یک هزار میلیارد تومانی بودند آزادسازی شد.
گفتنی است شهرســتان چهارباغ در اســتان البرز به علت تعداد بالای ساخت و 

سازهای غیرمجاز به لواسان استان البرز معروف شده است.

نورالله قدرتی 
معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه شد

رئیس کل سابق دادگستری استان قزوین، معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه 
شد.

به گزارش ایسنا، در مراسمی که صبح دیروز با حضور حجت الاسلام مصدق معاون 
اول قوه قضاییه برگزار شد، حجت الاسلام والمسلمین نورالله قدرتی رئیس کل سابق 
دادگستری استان قزوین به عنوان معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه معرفی شد.

پیش از این، حجت الاســلام والمسلمین محمد مصدق مسئولیت معاونت حقوقی 
قوه قضائیه را برعهده داشت.

رئیسی یک قانون مصوب مجلس را 
برای اجرا ابلاغ کرد

رئیس جمهور » قانون واگذاری مالکیت مربوط به تاسیسات آب و فاضلاب « را برای 
اجرا به وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی و نیرو ابلاغ کرد.

به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، روز سه شنبه در اجرای اصل 
یکصد و بیست و سوم قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، »قانون واگذاری مالکیت 
مربوط به تاسیســات آب و فاضلاب« مصوب مجلس شــورای اسلامی را برای اجرا به 

وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی و نیرو ابلاغ کرد.

جمشیدی، معاون امور سیاسی دفتر رئیس جمهور شد
غلامحسین اسماعیلی رئیس دفتر رئیس جمهور با صدور حکمی، محمد جمشیدی 

را به سمت »معاون امور سیاسی دفتر رئیس جمهور« منصوب کرد.
به گزارش ایســنا، در حکم رئیس دفتر رئیس جمهور خطاب به محمد جمشیدی 
آمده است: نظر به مراتب تعهد، تجارب ارزنده و توانایی جناب عالی، به موجب این حکم 
به ســمت »معاون امور سیاسی دفتر رئیس جمهور« منصوب می شوید. انتظار دارد با 
هم افزایی و بهره گیری از مجموعه نیرو و امکانات دفتر رئیس جمهور و همکاری نزدیک 
با ســایر دســتگاه ها از جمله وزارت خانه های امور خارجه، اطلاعات و کشور نسبت به 
بررسی موضوعات سیاسی، اجتماعی و امنیتی، تنظیم برنامه های مربوط، ارائه گزارش، 
پیشــنهادات و راهکارهای مناســب و پیگیری آنها و اجرای امور محوله اقدام نمایید. 
امید اســت با اتکال به خداوند متعال و اهتمام به »عدالت محوری«، »انقلابی گری«، 
»مردم داری«، »پاکدستی و فسادســتیزی«، »قانون مداری« و مفاد عهدنامه مدیران 

دولت مردمی در انجام وظایف موفق باشید.

پیش بینی یک نماینده سابق
 از میزان رای آوری وزرای پیشنهادی

عزت الله یوسفیان ملا درگفت و گو با ایسنا، درباره  بررسی وزرای پیشنهادی رئیس 
جمهور در مجلس، اظهار کرد: تا اینجا به نظر من وزیر آموزش و پرورش رای نخواهد 
آورد؛ چون فضای مجلس همراه با او نیست البته یکی دو وزیر دیگر هم ممکن است 
رای نیاورند با این حال سخنرانی رئیس جمهور در روز پایانی و قبل رای گیری و رایزنی 

ها در روز پایانی بر رای نمایندگان تاثیر زیادی خواهد داشت.
وی همچنین درباره نحوه بررســی صلاحیت وزرا در مجلس، افزود: در ماده ۲۰۲ 
آیین نامه داخلی مجلس تصریح شده اســت که کمیسیون های مجلس، برنامه های 
دولت و وزرا بررسی کرده و به صحن علنی گزارش دهند. این برنامه ها باید با قوانین 
بالادستی نظام مثل سیاست های کلی یا برنامه ۵ ساله و همچنین قوانین مدون کشور 

مغایرت نداشته باشد. 
وی در پایان تصریح کرد: نباید موافقت و مخالفت با شــخص وزیر باشد بلکه باید 
برنامه ها ملاک بررسی باشد مثلا از وزیر راه پرسیده شود چه برنامه ای برای ساخت 
یک میلیون مســکن در ســال دارد؟ در مجموع من معتقدم باید از مذاکرات مجلس 
چیزی عاید مردم شــود و برنامه وزرای پیشنهادی نقد شود با این حال کمتر به این 

مسائل پرداخته می شود.

اخبار کوتاه


